Subjects offered 開設科目

中一級至中三級 中文班 Chinese Class

以中文授課的科目:
中國語文、數學、
中國歷史、歷史、地理、
公民、經濟與社會(中一)
生活與社會(中二、三)
綜合科學、資訊科技、
音樂、視覺藝術、體育

音樂、視覺藝術、體育
Chinese-medium:
Chinese Language,
Mathematics,
Chinese History, History,
Geography, Citizenship,
Economics and Society (S.1),
Life and Society (S.2-3),
Integrated Science,
Information Technology,
Music, Visual Arts,
Physical Education.

以英語授課的科目: 英國語文

English-medium: English Language. Form 1 to Form 3

英文班 **English Class** Chinese-medium:

Chinese Language &
Chinese History
English-medium:
English Language,
Mathematics, History,
Geography, Citizenship,
Economics and Society (S.1),
Life and Society (S.2-3),
Integrated Science,
Information Technology,
Music, Visual Arts,
Physical Education.

以中文授課的科目: 中國語文、中國歷史

以**英語授課的科目:** 英國語文、數學、

歷史、地理、 公民、經濟與社會(中一)、 生活與社會(中二、三)、 綜合科學、資訊科技、

音樂、視覺藝術、體育

中四級至中六級

中文班 Chinese Class

核心科目: 中國語文、英國語文、 數學、公民與社會發展

Core Subjects:
Chinese Language,
English Language,
Mathematics,
Citizenship and
Social Development.

Form 4 to

英文班 English Class

Elective Subjects:

Chinese History, History, Economics, Geography, Physics, Chemistry, Biology, Information and Communication Technology, Visual Arts, Tourism and Hospitality.

選修科目:

中國歷史、歷史、經濟、 地理、物理、化學、生物、 資訊及通訊科技、 視覺藝術、旅遊與款待

九龍深水埗石硤尾偉智街十七號 (港鐵石鐵硤尾站C出口) 17 Wai Chi Street, Shek Kip Mei, Kowloon. Tel: 2777 6289 Fax: 2776 7727 Email: wkc@wkc.edu.hk Website: www.wkc.edu.hk







校訓「毅勇忠勤」 SCHOOL MOTTO

堅毅不屈 勇於承擔 忠誠待人 勤奮不懈 Perseverance, Courage, Loyalty and Diligence

辦學宗旨OUR MISSION

提供優質「全人教育」,讓學生通過愉快學習,鍛煉其堅毅不屈、勇於任事、忠誠待人、勤奮上進的品格,並在德、智、體、群、美各方面有所增值,從而建立積極健康人生,成為富責任感的公民,貢獻社會。

To provide quality whole-person education, the school aims to develop students' personality of perseverance, courage, loyalty and diligence through enjoyable learning, and to make progress in their moral, intellectual, physical, social and aesthetic development, thus helping students build a positive and healthy life and become responsible citizens who can contribute to society.

學校資料 SCHOOL OVERVIEW

辦學團體 School-sponsoring Bodies: 惠陽商會教育基金會 WAI YEUNG MERCHANTS ASSOCIATION EDUCATION FUND LIMITED

校監 School Supervisor: 朱德榮先生 MH Mr. Chu, Tak-wing, Gary, MH

校長 School Principal: 曹達明先生 Mr. Tso, Tat-ming

學校類別 School Category: 直接資助男女子中學 Direct Subsidy Scheme School

創校年份:1968 年 Year of founding: 1968 2023-2026 三個關注事項 Major Concerns for the School Development Cycle

- 1. 建立國民身份認同,培養對祖國的歸屬感
- 2. 優化電子學習,提升自學能力
- 3. 啟發學生多元潛能,活出正向人生
- 1. Promote students' understanding of our motherland, establish a sense of national identity.
- 2. Optimize electronic learning, enhance self-learning ability.
- 3. Inspire students' diverse potential, live a positive life.

專業教師團隊 Professional Teaching Team

本校 100% 為學位教師,全部已獲教育專業訓練, 三份一取得碩士或以上學歷。英語及普通話老師亦達 基準。學校亦積極鼓勵教師持續進修,與時並進。





has triumphed over prestigious traditional schools to win the championship.

「讀萬卷書,不如行萬里路」,「世界學堂」計劃希望每位同學在學期間最少有一次海外考察的機會, 從中拓展文化視野,學會包容不同的文化。至今師生足跡已遍佈英國、韓國、日本、馬來西亞、泰國、 台灣及國內大部分城市。

澳洲Australia

北京Beijing

武漢Wuhan

Reading thousands of books is not as valuable as travelling thousands of miles." The "World Classroom" Program aims to provide each student with at least one opportunity for an overseas study trip during their time at school, allowing them to broaden their cultural perspectives and learn to embrace different cultures. So far, teachers and students have travelled across the UK, South Korea, Japan, Malaysia, Thailand, Taiwan, and most major cities in China.

The World Classroom:
Broaden knowledge and experience
世界學堂增廣見聞

南韓South Korea



Promoting Chinese Culture: Learning Through Activities 宏揚中華文化 寓學習於活動

為宏揚中華文化,培育優秀的文化傳承者,本校積極籌辦各項活動, 讓學生深入體會中華文化的博大精深。

To promote Chinese culture and cultivate outstanding cultural inheritors, our school actively organizes various activities that allow students to deeply experience the richness and depth of Chinese culture.

中國歷史主題活動: 「穿」越古代之旅 **Chinese History Themed Activity:** A Journey Through **Ancient Times**

English Learning Environment to Enhance English Proficiency 營造英語學習環境 提升英語能力

英文科十分注重學生的學習動機,以"Learning is FUNtastic"為目標,營造一個Fun及Fantastic的英語學習環境。 The English Department places great emphasis on fostering students' learning motivation, aiming to create a fun and fantastic English learning environment under the slogan "Learning is FUNtastic."





Extracurricular Activities: One Life, One Art

聯課活動 一人一藝

為發掘學生潛能,本校特別籌劃「一人一藝」計劃,讓同學們發揮藝術創意,同學們可因應興趣選擇參與相應的活動,包括校園電視台、戲劇、舞蹈、美術及步操銀樂隊等。

To discover and nurture students' potential, our school has specially planned the "One Life, One Art" program. This initiative allows students to express their artistic creativity according to their interests. They can choose to participate in various activities, including the Wai Kiu Campus TV, Drama, Dance, Visual Arts, and the Marching Band.

步操銀樂隊 Marching Band





Uniformed 練習傳統來福槍敬禮動作 Practicing traditional Rifle

Groups

惠僑一直秉承著全面學習,培養學生多元智能的教育 理念。學校設有五個制服團隊,包括童軍及深資童軍、 香港聖約翰救傷隊少年團、香港交通安全隊及香港少年 領袖團,增加同學的領導能力,並培養團隊合作精神。 Wai Kiu College has always adhered to the educational philosophy of comprehensive learning, nurturing students' multiple intelligences. Our school has five uniformed groups, including The Scouts and Venture Scouts, The Hong Kong St. John Ambulance Brigade Youth Command, The Hong Kong Road Safety Patrol, and The Hong Kong Adventure Corps. These groups enhance students' leadership abilities and cultivate a spirit of teamwork.

制服團隊英姿颯爽 The uniformed groups present themselves with great poise and elegance.

Path to University 大學之路



香港大學 The University of Hong Kong

工商管理學 Arminder Singh 經濟及金融學 劉廣淼 理學 方文博 理學 李童安

周迅之 文學 余俊良 香港中文大學

英文系 來子皓 社會學系 馮蘊婷

The Chinese University of Hong Kong



香港理工大學 The Hong Kong Polytechnic University

市場學 陳麗倪 梁嘉欣 英文及應用 語言學



理學士(創意媒體) 林穎怡

香港城市大學 City University of Hong Kong



香港浸會大學 **Hong Kong Baptist University**



梁耀燦 馮渭晶



劉芸瑋

香港教育大學 The Education **University of Hong Kong**



香港都會大學 Hong Kong Metropolitan



東華學院

Tung Wah College